
 
 
Synpunkter på FÖP Strömstad-Skee  
Naturskyddsföreningen Strömstad, 2024-09-20 
 
Fördjupningsplanen är välskriven och välunderbyggd och innehållet svarar i stor utsträckning 
mot uppdraget a; skapa ”En hållbar bebyggelseplanering är vik4g för a7 samhället ska växa 
hållbart. Planen ska säkerställa a7 en bra boendemiljö går hand i hand med 
utvecklingsmöjligheter för verksamheter sam4digt som natur- och kulturmiljön värnas.” 
 
I kommunens vision 2030 och den strategiska planeringen för e; växande Strömstad 
framhålls vidare a; ”utgångspunkten för en natur och e7 friluCsliv i världsklass är en 
sammanhängande struktur av grönområden med goda livsmiljöer för djur och växter. 
Inbjudande och varierad närnatur bidrar 4ll a7 göra Strömstad och Skee a7rak4vt för både 
boende och besökare.” Sammanhängande struktur av grönområden med goda livsmiljöer för 
djur och växter kommer a; bidra Dll a; skapa en motståndskraEig naturmiljö med biologisk 
mångfald och därmed säkerställa långsikDg hållbarhet och hälsa för både natur och 
människor. Naturskyddsföreningen i Strömstad delar denna vision och stödjer alla steg i den 
riktningen och uppmuntrar alla planeringssteg som ökar den ambiDonen.  
 
I februari i år (2024) antogs EU:s lag om restaurering av natur. Genom a; bevara och 
återställa ekosystem minskas risken för naturkatastrofer, ökar livsmedelstryggheten och 
förbä;rar människors allmänna välbefinnande.  
 
EU:s lag om restaurering av natur kommer ha en direkt påverkan på hur kommunala planer 
uQormas och genomförs i framDden. Vi tycker det är utmärkt a; Strömstad har tagit fram en 
ambiDös FÖP som sannolikt kommer bli en Dllgång i det framDda arbetet. Under 
Konsekvenser lyEer FÖP bl.a. a; genom a; i planförslaget lyEa fram och skydda befintliga 
grönytor kan kommunen stå bä;re rustad inför e; förändrat klimat, där bl.a. ökade mängder 
nederbörd kan väntas. Mer underlag och nya hänsyn kommer sannolikt a; behöva göras 
men underlaget Dll FÖP ger en bra start i det arbete.  
 
Därmed vill vi också trycka på a4 ambi6onen med det som föreslås av miljö- och 
naturhänsyn i FÖP inte devalveras utan snarare stärks i riktning som stärker de värden vi 
har i vår gemensamma natur i kommunen.  
 
Här nedan följer några synpunkter och förslag från Naturskyddsföreningen i Strömstad.  
 
Generellt  
Vi förordar a; prioritera områden för utveckling/exploatering som redan är bebyggda, 
alternaDvt a; ta mark i anspråk som redan används Dll annat t.ex. industrimark, och i största 
möjliga mån bevara obebyggd mark med orörd natur eller värdefull jordbruksmark. 
 
Det finns många undersökningar som visat a; närvaro av naturområden, parker, stadsnära 
grönområden mm ökar invånarnas hälsa och välbefinnande, och ökar en kommuns 
a;rakDonskraE. Om man ska uppnå kommunens vision om a; öka invånarantalet är det 
därför inte en kostnad utan en vinst a; lägga hög vikt vid naturvärdena i kommunens 
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planering. A; fly;a Dll en kommun är mer a;rakDvt om kommunen är a;rakDv, de;a är lika 
vikDgt som nya bostäder 
I Planförslagets huvuddrag gällande Grön- och blåstruktur står a; ”Den gröna och blå 
infrastrukturen kan ak4vt säkerställa, säkra och utveckla såväl ekosystemtjänster och 
biologisk mångfald som livskvalitet i form av närrekrea4on, friluCsliv och en god boendemiljö 
när staden och samhället växer.”  Som framhålls är det av största vikt a; undvika 
fragmentering av sammanhängande naturområden, samt a; också värna värdet av 
strandskyddet. Förutom a; strandskyddet syEar Dll a; långsikDgt trygga allmänhetens 
Dllgång Dll strandområden och a; bevara goda livsvillkor för djur- och växtlivet vet vi i dag a; 
strandskyddet också innebär e; skydd mot översvämningar och erosion genom a; vi låter 
naturen agera som en naturlig buffertzon. Exempelvis är vegetaDon längs med va;endrag e; 
effekDvt skydd mot de negaDva effekter som kommer av skyfall och höjd havsnivå, vilket 
minskar risken för skador på bebyggelse och infrastruktur.  
 
§ Vi uppmuntrar alla iniDaDv Dll a; öka möjligheten a; cykla och åka kollekDvt inom 

kommunen.  
 

§ Vi föreslår också a; kommunens vägrenar, och områden i anslutning Dll gång- och 
cykelvägar planeras som ängsmark för a; stö;a populaDoner av pollinatörer, och a; det 
upprä;as skötselplaner för de;a ändamål. 

 
§ Vi stödjer alla iniDaDv som ökar förutsä;ningarna för pollinatörer.  
 
§ Kan man föreslå kolonilo;er/odlingslo;er på fler områden? Förutsa; a; det är giEfria 

odlingar så bidrar det Dll grönstruktur, va;enhållning, pollinering, ökat välbefinnande för 
människor, mm. 

 
§ Vi stödjer förslagen a; komple;era Entréerna/ infartsparkeringarna med grönska.   
 
§ Kan det finnas plats för solceller på fler ställen t.ex. vid entréerna i kombinaDon med 

parkeringsplatser? Det skapar också möjlighet för fler laddplatser.  
 
§ På flera ställen påtalas förslag a; bevara träd. Vi stödjer alla iniDaDv som bevarar eller 

ökar antalet träd, förutom där det bidrar Dll igenväxning av betesmarker. Träd och skog är 
vikDgt för invånarnas välmående. 

 
Förutom synpunkter på FÖP så skulle vi vilja rekommendera några saker Dll:  

• Det är nu e; utmärkt Dllfälle a; uppdatera Naturvårdsplanen från 2009. Dels kan 
underlaget och inventeringarna i samband med FÖP användas och dels kan man 
arbeta med EU:s restaureringslag i fokus för a; komma framåt och ligga i framkant.  

• Vi rekommenderar starkt a; kommunen återbesä;er och förstärker tjänsterna inom 
området klimat- och miljö. Det är en investering som kommer a; löna sig i längden 
med tanke på de utmaningar vi står inför. 

• Det är också önskvärt a; uppgradera och akDvera Ekoparken igen. 
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Centrala Strömstad med Strömsva0net 
Kommunens ambiDon a; utveckla grönområden och parker i urbana områden ligger i linje 
med EUs krav a; öka stadsgrönskan. Fler sammanhängande gröna områden, inklusive parker 
och träd, bidrar Dll fler ekosystemtjänster som a; buffra för höga temperaturer, fånga upp 
va;en vid översvämningar och kraEiga regn, fler pollinatörer som bidrar Dll 
livsmedelsförsörjningen samt ökad förutsä;ning för en ökad biodiversitet med bra livsvillkor 
för människor, andra djur och växter.  
 
Rådhusberget (51) 
Förslag: Välja det alternaDv som innebär minst påverkan på naturmiljön för a; säkerställa 
och bevara gröna ytor för deras naturvärde och rekreaDonsvärde.  
 
Va7entornsberget (10) 
Förslag: Va;entornsberget i Strömstad (10) tas bort helt som område där förslag för 
byggnaDon får provas. Mervärdet av a; bebygga den här delen motsvaras inte av förlusten 
av a; ta bort den del av grönstruktur som idag finns där. Det fåtal bostäder som planeras i 
området kommer a; bidra väldigt lite Dll a; uppfylla målsä;ningen vad gäller framDda 
bostäder. Andra områden passar bä;re för en förtätning och kan fånga upp de fåtal bostäder 
som skulle kunnat erbjudas på denna yta. En exploatering av de;a område bidrar Dll 
fragmenteringen och Dll en yQörlust av grönområden.  
 
Strömstads hamn (75) 
Vi stödjer förslaget a; kommunen ska vara föregångare för utveckling av miljövänliga 
hamnar. Förutom de förslag som tas upp föreslår vi a; de kan kombineras med system där 
småbåtar förvaras på land utom då de används. Det skulle minska trycket på antalet 
båtplatser i sjön och därmed den påverkan som bryggor har på marina bo;nar, samt minska 
problemet med påväxt på skrov.   
 
Mällby och Bojardalen 
Generellt uppmuntrar vi a; lägga vikt vid a; planera in utrymme för grönytor och träd även 
inom de områden som ska bebyggas.  
 
Grandalen (6) 
Förslag: A; man ska uppfylla den skötselplan som upprä;ades för Grandalen för mer än Do 
år sedan. Därigenom Dllförs strömstadborna e; ny; tätortsnära rekreaDonsområde med fin 
ängsmark, Dll ny;a även för våra pollinatörer.  
 
Söder om centrum 
Generellt uppmuntrar vi a; lägga vikt vid a; planera in utrymme för grönytor och träd även 
inom de områden som ska bebyggas.  
 
Hällekind (44) 
Vi stödjer förslaget a; göra området Dll naturreservat.  
 
Starekilen (76) 
Lämpligheten av a; anlägga en småbåtshamn bör utredas innan man går vidare med planen 
a; skapa e; hamnområde och parkeringsplats.  



 4 

Vi känner Dll a; det finns marinbiologiska undersökningar som visar a; norra delen av 
Starekilen kan vara en lämplig plats för en förtätning av bryggor, men uppmuntrar a; de 
undersökningarna uppdateras eEersom de gjordes för många år sedan. 
 
Skee 
§ Generellt uppmuntrar vi a; lägga vikt vid a; planera in utrymme för grönytor och träd 

även inom de områden som ska bebyggas.  
§ Vi stödjer förslaget a; bevara och vårda de värdefulla ek- och lövskogar som finns i Skee. 
§ Vi uppmuntrar planerna på a; anlägga trädridåer.  
§ Kan anläggande av fler våtmarker fungera för a; hantera dagva;en och höga 

va;ennivåer?  
§ Jordbruksmark ska bevaras för framDda behov av matprodukDon. Jordbruksmark är en 

värdefull resurs som kan komma få större betydelse på grund av klimaQörändringar och 
osäker omvärld. Men jordbruksmark i träda kan Dllfälligt användas för produkDon av 
solel. Eventuellt kan man samproducera om solcellerna placeras i höjd. Annars kan man 
enkelt montera ner solpaneler och fly;a dem Dll annan plats. I Skee finns den 
oexploaterade delen av Bastekärr, Trekanten och Brovallen. Genom en planändring kan 
även det förberedda handelsområdet användas för solpaneler, Dllfälligt eller permanent. 

§ Planberedskap måste också finnas för en framDda utbyggd järnväg från Skee Dll Norge. En 
järnvägskorridor bör avsä;as. Det bör också avsä;as utrymme för dubbelspår söderut 
från Ske 

§ Vi föreslår a; man utreder möjlighet a; anlägga kolonilo;er/odlingslo;er, eventuellt i 
kombinaDon med a; hantera dagva;en. 

 
Kebal och Seläter 
Generellt uppmuntrar vi a; lägga vikt vid a; planera in utrymme för grönytor och träd även 
inom de områden som ska bebyggas.  
 
Område längs med vägen 4ll Seläter (4)  
Vi stödjer rekommendaDonen a; kombinera dagva;enhantering med 
kolonilo;er/odlingslo;er. Kanske också kan implementeras på andra ställen.  
 
 
  
 
 
Eva Marie Rödström, ordförande 
Naturskyddsföreningen i Strömstad 
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